



(Le Français suit / French text follows)

Minutes of the Meeting of the General Assembly held on 4th December 2024

Copa America Room
Gran Bourbon Hotel
Asunción, Paraguay and Online
12:45 – 14:00

1. Opening of the meeting– Robert Baron, Chairperson

The meeting was called to order at 12.15. The Chairperson of the Forum welcomed representatives of accredited NGOs attending the meeting

2. Adoption of the agenda

The agenda of the meeting was adopted with no objections.

3. Adoption of the minutes of the 2023 ICH NGO Forum General Assembly

The minutes of the meeting were adopted with no objections.

4. Executive Board Activity Report for 2023-2024 – Robert Baron, Secretary

The Chairperson presented briefly the report. The ICH NGO Forum's report has been included in the 19.COM documents and will be presented also the following day in the plenary of 19.COM.

5. 2024 Financial Report

The financial report for 2024 was approved with no objections. The use of the funds for travel expenses and a criterion for the travels in the future was discussed.

6. Organizational development and strategic planning – Matti Hakamäki

It was noted that organizational development and strategic planning must continue within the Forum, possibly through a designated committee.

7. Proposed Bylaws and Electoral Rules revisions

Three amendments to the bylaws were proposed. The bylaws were discussed, and it was decided that the amendments and the renewal of the bylaws would be addressed later.

8. Possible revisions of Code of Conduct

No revisions were addressed.

9. Announcement of the results of the election of Executive Board members for 2024-2025 - Adel Mosa, Rachel Gefferie, and Rania Salah Seddik

The president thanked the important work of the Electoral Board. The following persons were elected to the Executive Board: Lubna Marinum, representing Asia-Pacific, and Matti Hakamäki, representing Western Europe and North America. The African seat was not filled, and it was decided that an additional election will be organized at the beginning of 2025. It was noted that there has been challenges with the email addresses, and actions will be taken next year regarding the issue.

10. ICH NGO Forum Plan of activities for 2025

The plan of activities for 2025 was briefly discussed.

11. Commemoration of Zohou Calamvi – Bachirou Njoya

The commemoration of Zohou Calamvi was carried out.

12. Other Business

It was decided that Mr. Bachirou Njoya cannot run for the African seat in 2025, and that an ad hoc committee will be established to address the claims of unethical behavior. It was also decided, as the African NGOs also voiced their opinion, that Mr. Bachirou should refrain from making any official statements on behalf of his NGO in the Forum or participate in official ICH NGO Forum meetings/activities until the case has been fully investigated and decided upon.

The outgoing President thanked the members of the Executive Board for their service, and he was thanked for his service by Executive Board members.

13. Closure

The General Assembly was adjourned at 14:00.

Procès-verbal de l'Assemblée Générale, 4 decembre 2023

Copa America Room
Gran Bourbon Hotel
Asunción, Paraguay and Online
12:45 – 14:00

Procès-verbal

1. Ouverture de la réunion – Robert Baron, Président

La réunion est ouverte à 12h15. Le Président du Forum souhaite la bienvenue aux représentants des ONG accréditées participant à la réunion.

2. Adoption de l'ordre du jour

L'ordre du jour de la réunion est adopté sans objection.

3. Adoption du procès-verbal de l'Assemblée générale 2023 du Forum des ONG PCI

Le procès-verbal de la réunion est adopté sans objection.

4. Rapport d'activités du Bureau exécutif pour 2023-2024 – Robert Baron, Secrétaire

Le Président présente brièvement le rapport. Le rapport du Forum des ONG PCI a été inclus dans les documents de la 19.COM et sera également présenté le lendemain en séance plénière de la 19.COM.

5. Rapport financier 2024

Le rapport financier pour 2024 est approuvé sans objection. L'utilisation des fonds pour les frais de voyage ainsi que des critères pour les voyages futurs ont été discutés.

6. Développement organisationnel et planification stratégique – Matti Hakamäki

Il est noté que le développement organisationnel et la planification stratégique doivent se poursuivre au sein du Forum, éventuellement par l'intermédiaire d'un comité dédié.

7. Propositions de révision du Règlement intérieur et des Règles électorales

Trois amendements au règlement intérieur sont proposés. Le règlement intérieur est discuté, et il est décidé que les amendements ainsi que la révision complète du règlement seront traités ultérieurement.

8. Éventuelles révisions du Code de conduite

Aucune révision n'a été examinée.

9. Annonce des résultats de l'élection des membres du Bureau exécutif pour 2024-2025 – Adel Mosa, Rachel Gefferie et Rania Salah Seddik

Le Président remercie le travail important du Comité électoral. Les personnes suivantes sont élues au Bureau exécutif : Lubna Marinum, représentant l'Asie-Pacifique, et Matti Hakamäki, représentant l'Europe occidentale et l'Amérique du Nord. Le siège africain n'a pas été pourvu, et il a été décidé qu'une élection supplémentaire sera organisée au début de l'année 2025. Il est noté qu'il y a eu des difficultés concernant les adresses électroniques, et des actions seront entreprises l'année prochaine pour résoudre ce problème.

10. Plan d'activités du Forum des ONG PCI pour 2025

Le plan d'activités pour 2025 est brièvement discuté.

11. Commémoration de Zohou Calamvi – Bachirou Njoya

La commémoration de Zohou Calamvi est réalisée.

12. Questions diverses

Il est décidé que M. Bachirou Njoya ne peut pas être candidat au siège africain en 2025 et qu'un comité ad hoc sera établi pour examiner les allégations de comportement non éthique. Il est également décidé — conformément à l'avis exprimé par les ONG africaines — que M. Bachirou devra s'abstenir de faire toute déclaration officielle au nom de son ONG au sein du Forum ou de participer à toute

réunion ou activité officielle du Forum des ONG PCI jusqu'à ce que l'affaire ait été pleinement examinée et tranchée.

Le Président sortant remercie les membres du Bureau exécutif pour leur service, et il est à son tour remercié par les membres du Bureau exécutif.

13. Clôture

L'Assemblée générale est levée à 14h00.